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 خَیّبی سبصًذ لن دس ثشش ایَاٍغلی، ضوبل ضشق ضْشستبىثشسسی سیضسخسبسُ

 ٥ٝاٍٚٔ ٢ىاٍ٘ٚبٜ َٕإَ ٣ٙٙبٕ ٤َ٤ٝٙٚ ى ٢ٍ٘بٍ ٥ٝٙاٍٙي ؿ ٣وبٍٙٙبٕ، *ٌَ٘ٔ ٣ٕ٥ّٕ

 ٥ٝاٍٚٔ ٢ىاٍ٘ٚبٜ َٕإَ ،٣ٙٙبٕ ٥ٌَٜٗٚ ُٔ ب٥ٍىا٣ٚ٘، ليٕ بة٥اٝغَ ط ٣ىوشَ ٭ّ

 چىیذُ

٦ٙٔمٝ ٍٔٛى ٦ٔبِٮٝ ثٝ ِلب٧ سم٥ٖٕبر و٢ٍٛٚ ىٍ إشبٖ آًٍثب٤ؼبٖ غَث٣ ٚال٬ ٌَى٤يٜ ٚ اُ سٛاث٬ َٟٕٙشبٖ ه٢ٛ ٚ ثو٘ ا٤ٛاٚغ٣ّ 

 2و٥ّٛٔش٢َ ٕٙبَ َٙق ٍٕٚشب٢ ث٥ِ٘يٜ ٚ 3و٥ّٛٔش٢َ ٕٙبَ َٙق َٟٕٙشبٖ ه٢ٛ ٚ  40ثبٙي. ٔٛلٮ٥ز ٍٔٛى ٘٪َ سم٤َجبً ىٍ ٣ٔ

ا٤ٗ سلم٥ك ػٟز سٮ٥٥ٗ ٥ٔىَٚفب٥ٕٔ ٚ ٕٞـ٥ٙٗ ٔيَ ٔل٤٥ ٍٕٛث٣ و٥ّٛٔش٢َ ٕٙبَ ٍٕٚشب٢ ا٤ٛاٚغ٣ّ  لَاٍ ٌَفشٝ إز. 

ثَإبٓ ٕ٘ٛ٘ٝ ػٟز س٥ٟٝ ٔمب٬٥ ٥ٔىَٕٚىٛد٣ ػ٬ٕ آ٢ٍٚ ٌَى٤ي.  100ٕبُ٘يلٓ ىٍ ك١ٛٝ ٦ٔبِٮبس٣ ا٘ؼبْ ٌَفشٝ إز. سٮياى 

٤ٍٍِهٖبٍٜ  ٦ٔ7بِٮبر ا٘ؼبْ ٌَفشٝ ٔل٤٥ ٍٕٛث٣ ٕبُ٘يلٓ ىٍ ثَٗ ٍٔٛى ٦ٔبِٮٝ اُ ٫ٛ٘ ٍٔخ ٕٞٛو٥ّٙبَ ثٛىٜ، ٚ سٮياى 

 Lagoon)لاٌٖٛ (Barrier faciesٚ(، ٕي )٥ٔOpen Marine faciesىَٕٚىٛد٣ َٔث٣ٛ ثٝ ٤َُ ٔل٤٥ ى٤ٍب٢ ثبُ)

facies)  ٍٖٔٛى ٙٙبٕب٣٤ لَاٍ ٌَفشٝ إز. ث٣ٍَٕ اٍسجب٣ ٭ٕٛى٢ ٍهٖبٍٜ ٞب ٚ ٔل٤٥ ٍٕٛث٣ ٕبُ٘ي لٓ ىٍ ثَٗ ٍٔٛى ٘٪َ ٘ٚب

 ٣ٔ ىٞي وٝ ٌَٜٚ ٍهٖبٍٜ وَثٙبسٝ ىٍ ٤ه دلاسفَْ وَثٙبسٝ اُ ٫ٛ٘ ٍٔخ ٕٞٛو٥ّٙبَ دي٤ي آٔيٜ إز.
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Abstract 

The study area is located in West Azarbaijan province in terms of national divisions. The location is approximately 

40 kilometers northeast of Khoy, 3 kilometers northeast of Bisandeh village and 2 kilometers north of Iwagli village. 

This study was conducted to determine the microfacies and also the sedimentary environment model of the Qom 

Formation in the study basin. 100 samples were collected for preparation of microscopic sections. According to the 

studies, sedimentary environment of the Qom Formation in the studied section is homoclinic ramp type, and seven 

microscopic microfacies related to the open marine facies, barrier facies and lagoon facies have been identified. . 

Investigation of vertical relationship between facies and sedimentary environment of Qom Formation in the studied 

section shows that carbonate facies group has formed in a carbonate platform of homoclinal ramp type. 
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